
Transcripció de les paraules del Dr. Malla a la presentació de Camí.

Muchas gracias, D. Pedro, por esa explicación tan humana y a la vez también tan
profunda que nos ha hecho del libro. El tamaño del libro es grande, pero realmente,
después de haberle escuchado a usted, de haber contemplado y de haber sabido
que realmente era bueno que se fijara al texto de una manera clara –como nos ha
recordado la profesora Guadalupe– creo que debemos darle gracias a Dios porque
ha tenido la valentía de hacer este trabajo con el cariño y el afecto al beato
Josemaría –al que sin duda ha visto, se le nota en todo su hablar.

Ciertamente, no dudamos de que se metió usted en un lío, pero no es menos cierto
que se ha salido usted muy bien, y por tanto, con gusto le felicitamos, pero a la vez
también le damos gracias al Señor, porque pienso que en esta vida siempre es
bueno recordar la presencia del Señor en todas las cosas. Dios está ciertamente en
el cielo, pero nos acompaña a lo largo de nuestra vida. Y nos acompaña
precisamente, a mi modo de ver, al escucharle en esa idea que encontraron en
aquella reunión de profesores, en la cual, casi sin saber realmente hasta dónde
podía llegar su esfuerzo y su trabajo, aceptó, como la inspiración del cielo, hacer
esta obra que nos ofrece y tenemos en nuestras manos.

Es un motivo más para contemplarla con ilusión, és un motiu més que nosaltres, en
aquesta hora, la mirem de bona gana, sabent que és una obra feta científicament,
feta certament amb el cap, però jo diria posant-hi la tinta del cor, perquè em sembla,
com ell s’ha expressat, com ens ha recordat també la professora Guadalupe, que no
es pot pas mirar un llibre, senzillament, només capa a fora, des d’un punt de vista
material, sinó que hem de saber descobrir-hi dintre tota la vida que expressa. I
certament, una història crítica, històrica més ben dit, un llibre crític-històric d’un autor,
ens parla del mateix autor que ens la va explicant a través de la història que ens
dóna a conèixer, com s’ha produït aquest fet.

Tant de bo jo li demano a Nostre Senyor que sapiguem llegir aquest llibre amb
l’esperit amb què ha estat ajornat i que, recordant encara les bones impressions que
al començament del llibre petit “Camino” havíem tingut nosaltres, la reprenem una
vegada més i ens ajudi a caminar per la vida. Em sembla que això, fins i tot a la
forma que han tingut de presentar el llibre avui, ens invita a fer-ho d’aquesta manera.

Ens recordava el professor Martí Bonet que estem en una sala que la presideix el
llibre de la vida. Ens recordava també un fet del Gaudí: que nosaltres no som
creadors, sinó continuadors de la creació. Aquestes dues idees, em sembla que ens
animen a nosaltres també per poder mirar encara més aquell llibre amb il·lusió. És
un llibre que és continuació de la vida de Crist. En el sentit de la seva doctrina, és un
llibre que vol marcar la vida de Crist dintre de nosaltres mateixos perquè ens la vol
marcar amb unes notes d’espiritualitat fetes per un que ja és beat i que ara aviat
serà canonitzat. I és un llibre, a la vegada, que ens invita a nosaltres també, que
sapiguem continuar aquesta obra creadora que el beat Josepmaria Escrivà va fer
amb el seu llibre. Moltes gràcies per la seva atenció.


